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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Semjén Zsolt, nemzetpolitikáért, 
nemzetiségpolitikáért, egyházpolitikáért és egyházdiplomáciáért felelős miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért állt le a szerb iskola építése, mikor rendeződik a 
Szeged központjában lévő épület sorsa?" 

Szegeden a Kálvin téren lévő, meghatározó szerepet  betöltő Százszorszép Gyermekház épületét
2016-ban  értékesítette  az  önkormányzat,  miután  a  Gyermekház  más  helyszínen,  az  újonnan
megépült Agóra Kulturális Központban folytatta tevékenységét. 
 

A volt gyermekház épületét a magyar államkincstár vásárolta meg 146 millió Ft-ért, azzal, hogy ott
szerb oktatási központot, illetve iskolát hoz létre. Ennek az tervnek többször is nekifutott az állam
és több céldátum is meghatározásra került.
 

2020-ban végül  nemzetgazdasági  szempontból  kiemelt  jelentőségű beruházásnak nyilvánította  a
kormány, amelyhez további 1,5 milliárd forintos állami forrást biztosított.
Az  épület  felújítása  ugyan  elkezdődött,  de  több  éves  munkafolyamat  2022  novemberében
számunkra ismeretlen okok miatt megállt. 
 

Azóta rendezetlen a környék, gazos, szemetes, sok a hajléktalan és a kialakult helyzet rombolja a
városképet.
Lakossági fogadóórámon megkerestek a környező házakban élő lakosok, hogy hiába érdeklődtek a
kormányhivatalban a munkálatok leállásának okairól, az iskola megépülésének végső határidejéről,
nem jutottak információhoz.

Az  épület  felújításának  megtorpanása,  az  önkormányzatot  is  érinti,  hiszen  a  beruhás  a  város
központjában valósulna meg, de a munkák leálltával az épület egyre rosszabb állapotban van, ami



jelentősen rontja a városképet is.

Korábban írásbeli kérdést tettem fel az ügyben az érintett Minisztériumnak, de válaszok helyett csak
vádakat kaptam.

Azzal vádoltak, hogy politikai cirkuszt keltek, meg egyházellenes vagyok, amiről természetesen szó
sincsen! Nem is tudom, hogyan és miért jutottak erre a következtetésre. Csupán a szegediek jogos
igényét  tolmácsolom és  tájékoztatást  kívánok  kérni  arról,  hogy  mikor  rendeződik  az  épület  és
környékének sorsa, lévén ez sok szegedi polgárt érdekel és foglalkoztat.

Mindezek miatt kérdezem:

1. Mi az oka annak, hogy leállt a szegedi Kálvin tér 6. szám alatti épület felújítása? 
2. Mikor folytatódik a munka, illetve mikor fejeződik be a szerb iskola megépítése? 
3. Mikor rendeződik az épület, illetve a környékének helyzete a városlakók, valamint az 

önkormányzat megelégedettségére? 
 

Várom politikamentes, szakmai és kioktatást mellőző érdemi válaszát

2 


